
 NOKTALAMA İŞARETLERİ 

Tırnak İşareti:                                                                                             

1. Başka bir kimseden veya yazıdan olduğu gibi aktarılan sözler tırnak içine alınır:                                  

Örnek:  Türk Dil Kurumu binasının yan cephesinde Atatürk’ün “Türk dili, Türk 

milletinin kalbidir, zihnidir.” sözü yazılıdır.                                                              

Bakınız, şair vatanı ne güzel tarif ediyor: “Bayrakları bayrak yapan üstündeki 

kandır. Toprak eğer uğrunda ölen varsa vatandır.”                                                                                                                                                      

Uyarı: Tırnak içindeki alıntının sonunda bulunan işaret (nokta, soru işareti, ünlem 

işareti vb.) tırnak içinde kalır: “İzmir üzerine dünyada bir şehir daha yoktur!” 

diyorlar.                                                                                                                                

2.  Özel olarak vurgulanmak istenen sözler tırnak içine  alınır:                                                     

Örnek:  Yeni bir “barış taarruzu” başladı.                                                                                     

3. Cümle içerisinde eserlerin ve yazıların adları ile bölüm başlıkları tırnak içine 

alınır:                                                                                               

Örnek : Bugün öğrenciler “Kendi Gök Kubbemiz” adlı şiiri incelediler.                           

.                                                                                                        

Kesme İşareti:                                                                                                

1. Özel adlara getirilen iyelik, durum ve bildirme ekleri kesme işaretiyle ayrılır. 

Örnek: Fatma’nın – Ali’ye  - Ankara’da – Türkiye’nin – İzmir’den – Mert’ten   

Ömer’in – Yunus Emre’yi – Mevlana’yı – Said Nursi’nin                                             

2. Kişi adlarından sonra gelen saygı ve unvan sözlerine getirilen ekleri ayırmak 

için konur:                                                                                                 

Örnek : Mahmut Bey’e, Esma Hanım’dan...                                             

3. Sayılara getirilen ekleri ayırmak için kullanılır.                                                    

Örnek: 1985’te, 8’inci madde, 2’nci kat; 7,65’lik, 9,65’lik, 657’yle vb.                          

4. Bir ek veya harften sonra gelen ekleri ayırmak için konur:                      

Örnek: a’dan z’ye kadar, Türkçe ’de  -lık’la yapılmış sözler.                                                                                                                                                                                                 


